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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 5/2024 vydáno 24. 5. 2024 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: M. Čech 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. června 2024. 
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Momentka z Novoveského sekáče / fot. M. Čech 

Vybíráme z kronik: Nové Ouholice 1784 – 1984 
Před 280 lety: R. 1744 na jaře počal farář stavěti školu nákladem kostelním a pomocí 

osadníků ohledně potažité a ruční práce, v měsíci červenci 1745 byla dostavěna. 

Před 220 lety: R. 1804 dne 10. října pobyl císař František II. na ostrově Veltruském. 

Rok tento byl neúrodný a draho. 

Před 200 lety: R. 1824 Dědiny podle řeky ležící utrpěly velkou povodní trvající od 22 – 

25 června, zvlášť rovina Ouholská byla celá pod vodou. Voda byla o ½ lokte vyšší než 

v r. 1784. 

Před 140 lety: V r. 1884 byl zřízen v Podhořanech poštovní úřad. Ouholice k tomuto 

úřadu přistoupily zavázavše se, že budou naň ročně platit 14 zlatých, 37 krejcarů (za 

Ouholice Staré, Nové i Miřejovice). Stejnou částku platily Podhořany samy a též 

takovou částku Nová Ves s Vepřkem. 

Před 90 lety: R. 1934 Slibný byl počátek roku, avšak přišlo velké sucho, že jařiny ani 

nevymetaly tak se ani často nemlátilo, neboť se kosila jen suchá tráva. Někde bylo 

sklizeno nejvýše trochu čisté zadiny. Osivo a krmivo se muselo kupovat. Hlásí se bída 

a nezaměstnanost.  

Před 80 lety: Dne 28. 12. 1944 byl proveden nálet na okolí obce Ouholic. Jedna 

bomba zasáhla chlév p. Strnada v Miřejovicích, kde zabila kozu, obyvatelé domku 

vyvázli leknutím a otřesem nervů. Ve Starých Ouholicích a Miřejovicích byly někde 

nárazem vzduchu vyraženy okenní tabule.  Další bomby poškodily hlavní silnici           

„u křížku“ a koleje na třech místech… celkem bylo shozeno při tomto náletu            

110 bomb.   

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor (v původním znění) 
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   1. 3. 2024 31. 3. 2024 
BÚ Česká spořitelna I 2 619 765,77 Kč 2 830 287,86 Kč 
BÚ Česká spořitelna II 714 345,91 Kč 907 749,91 Kč 

BÚ ČNB                                              10 397 689,04 Kč 10 418 428,24 Kč 
Pokladna 65 287,00 Kč 69 071,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  13 797 087,72 Kč 14 225 537,01 Kč 
   

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 
Klub seniorů obce NV - dotace 40 000,00 Kč 14. 3. 2024 

Mzdy 59 464,00 Kč 19. 3. 2024 

   BÚ výdaje nad 30 000 Kč 
Nákup popelnic 34 485,00 Kč  4. 3. 2024 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 65 000,00 Kč  4. 3. 2024 
Rekonstrukce bistro NV – nábytek  36 300,00 Kč  5. 3. 2024 

 Rekonstrukce bistro NV – stav. 
materiál 118 985,00 Kč  5. 3. 2024 

Maraton klub Miřejovice - dotace 30 000,00 Kč 11. 3. 2024 
Zdravotní pojištění 37 965,00 Kč 12. 3. 2024 
Sociální pojištění 79 289,00 Kč 12. 3. 2024 

Mzda 31 082,00 Kč 12. 3. 2024 
Plat 32 406,00 Kč 12. 3. 2024 

Zákonná měsíční odměna (plat) 34 699,00 Kč 12. 3. 2024 
Zákonná měsíční odměna (plat) 58 440,00 Kč 12. 3. 2024 
Rekonstrukce bistro Nová Ves 80 000,00 Kč 13. 3. 2024 

TJ Sokol Nová Ves - dotace 75 000,00 Kč 13. 3. 2024 
Spolek Bylo Nebylo - dotace 30 000,00 Kč 14. 3. 2024 

Svoz tříděného odpadu 2/2024 126 970,87 Kč  14. 3. 2024 
Svoz komunálního odpadu 2/2024 55 554,37 Kč 14. 3. 2024 

Údržba travnatých ploch  41 866,00 Kč 18. 3. 2024 
Servisní poplatek čerpadla - kanalizace 35 090,00 Kč 18. 3. 2024 

Inženýrská činnost 30 000,00 Kč 18. 3. 2024 
Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 3. 2024 

Pojistné 35 664,00 Kč 21. 3. 2024 
Rekonstrukce bistro Nová Ves - 

materiál 31 934, 93 Kč 28. 3. 2024 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 34 447,29 Kč 31. 3. 2024 



 5 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 
Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 16 604 198,00 Kč 
Připravila R. Hakrová, místostarostka 

V pondělí 20. května 2024 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém 

pravidelném zasedání v počtu 6 členů. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. M. Knížková, 

Ing. R. Hakrová, Ing. B. Tobiášková, M. Srncová a M. Exner.  

Omluveni byli: Ing. A. Titěra, Ing. P. Štorek a Ing. arch M. Hujer. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné:  

 Schválilo rozpočtové opatření č. 4/2024.  

 Vzalo na vědomí zprávy kontrolního, kulturního a informačního výboru.  

 Schválilo organizační strukturu obce pro rok 2024.  

 Stanovilo školné v MŠ Nová Ves, okres Mělník, pro školní rok 2024/2025 

na částku 700 Kč měsíčně.  

 Schválilo obecně závaznou vyhlášku obce Nová Ves č. 2/2024 o stanovení 

místního koeficientu daně z nemovitých věcí (výše se nemění, došlo jen 

k úpravě textu vyhlášky v souladu s novou právní úpravou).  

V diskuzi starosta informoval o:  

- Aktuální situaci rekonstrukce ZŠ Veltrusy.  

- Pozval přítomné k volbám do Evropského parlamentu.  

Zapsala Lucie Kinlová - Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi: 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva / zápisy ze zasedání zastupitelstva (v pravém 

sloupci). 
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POZVÁNKA K VOLBÁM                  

DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU 

Volby do Evropského parlamentu se budou konat: 

- v pátek 7. 6. od 14 do 22 hodin, 

- v sobotu 8. 6. od 8 do 14 hodin. 

Jako obvykle budou v naší obci tři volební okrsky                   

a tři volební místnosti: 

- Nová Ves (pro občany Nové Vsi) v sále obecního úřadu, 

- Nové Ouholice (pro občany Nových Ouholic a Vepřku) v budově bývalého 

zdravotního střediska č.p. 43, 

- Staré Ouholice (pro občany Starých Ouholic a Miřejovic) v hospodě            

U hasiče č. p. 57.  

Určitě k volbám přijďte, Vaše účast je velmi důležitá.  

Můžeme tak společně prolomit tradičně nízkou volební účast u těchto voleb     

a společně tak rozhodnout o tom, kdo nás bude v Bruselu zastupovat. Srdečně 

vás k nim všechny zvu. 

Jak se volí do Evropského parlamentu 

Po příchodu do volební místnosti musí volič prokázat svoji totožnost a státní 

občanství. To znamená, že se prokáže občanským průkazem nebo platným 

cestovním pasem. Pokud volič volí na voličský průkaz, tak je povinen ho po jeho 

předložení odevzdat volební komisi. 

Kroužkování a volební lístky 

Každému voliči přijdou do poštovní schránky na adresu jeho trvalého bydliště 

nejpozději tři dny před volbami volební lístky. Pokud volič zapomene své volební 

lístky doma, jsou poškozené či chybně označené, nic se neděje. Volič může 

požádat volební komisi o zcela nové a ta mu je vydá. 

Od volební komise volič obdrží také úřední obálku s úředním razítkem, do které 

za plentou vloží pouze jeden hlasovací lístek s preferovanou kandidující stranou. 

Ve volbách do Evropského parlamentu lze využít tzv. preferenční hlasy, nanejvýš 

dva kandidáty na vybraném hlasovacím lístku. Udělíte je zakroužkováním 

pořadového čísla u vybraného kandidáta. V případě, že volič zakroužkuje více 
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kandidátů, hlas připadne pouze dané straně, preferenční hlasy se nebudou 

počítat. 

Úřední obálku, ve které je hlasovací lístek vybrané strany s případnými 

zakroužkovanými až dvěma kandidáty, vhodíte před očima komise do volební 

urny. 

Kdo může volit do Evropského parlamentu 

Ve volbách do Evropského parlamentu mohou volit občané České republiky, 

kteří alespoň druhý den voleb dosáhnou věku 18 let. Zároveň tento občan nemá 

omezenou svobodu z důvodu ochrany zdraví a omezenou svéprávnost k výkonu 

volebního práva. 

Voličem může být také občan jiného členského státu Evropské Unie. Podmínkou 

ale je, že alespoň druhý den voleb dosáhne věku 18 let a je přihlášen k trvalému 

či přechodnému pobytu na území České republiky. Pokud chce hlasovat pro 

české kandidáty do Evropského parlamentu, musí zažádat o zápis do seznamu 

voličů. V případě, že hlasoval v předchozích volbách, na seznamu by měl být 

automaticky. Přesto je doporučeno si zápis zkontrolovat. 

Více informací k volbám najdete zde: https://elections.europa.eu/cs/ 

Lukáš Jansa, starosta 

Mateřská škola Nová Ves, okres Mělník přijme od 26. 8. 2024  

kvalifikovanou učitelku / učitele na plný úvazek. 

Veškeré informace na tel. 776 896 506 nebo na mailu 
skolka@msnovaves.cz. 
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RYBNÍČEK NOVÉ OUHOLICE 

Koncem dubna jsem řešil nepříjemný incident u rybníčku v Nových Ouholicích - 

někomu asi vadil kus trávy na jeho svazích a tak se je rozhodl postříkat 

roundupem nebo nějakou podobnou šmakuládou. Pochopitelně to steklo             

i do rybníčku a zabilo pár ryb a žabek a břehy jsou teď rezavé jako seno. 

Nechápu, co k tomu dotyčného vedlo. To mu vadí trocha trávy? Kterou by stejně 

naši chlapci posekali.  

Taková nehoráznost a bezohlednost je zkrátka k vzteku - proč si tu pěstovat 

biotop, když z toho můžeme udělat toxickou nádrž? Je to prostě prasárna.           

A takhle si tu žijeme… 

Podali jsme podnět na životní prostředí, protože po zveřejnění fotografií           

na sociálních sítích se mi ozvalo několik svědků, kteří dotyčného viděli a jsou 

jeho jednáním znechucení. Pochopitelně se jedná o místního obyvatele.  

  

Tradičně bych ale rád zakončil raději optimisticky a poděkoval těm z vás, kteří 

nám pomáháte starat se o zeleň, darujete nám stromky nebo keře. Moc si toho 

vážím a děkuji vám. 

Stojí nás to všechny čas a úsilí, které si nesmíme nechat otrávit jedním 

pitomcem. 
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PODĚKOVÁNÍ 

Rád bych touto cestou vyjádřil jedno velké poděkování.    

A to konkrétně naší úřednici, paní Lucii Kinlové, která 

letos v červnu nastupuje na mateřskou dovolenou. 

Když jsem před rokem a půl nastoupil jako absolutně 

nezkušený, byly to právě skvělé kolegyně, které mi 

pomohly se zorientovat, a to šílené období dokončování obří stavby a současně 

prvních kroků jako starosty přežít ve zdraví. 

Moc jí za to děkuji, stejně tak za milý a vstřícný přístup k těm všem, co na náš 

úřad zamířili. Přeji jí vše dobré a doufám, že se nám brzy vrátí. 

Po dobu její nepřítomnosti ji bude zastupovat paní Hana Novotná, kterou také 

všichni znáte. Věřím tedy, že chod úřadu bude i nadále v dobrých rukou. 

VZPOMÍNKA 

U příležitosti připomínky konce 2. světové 

války a osvobození jsme položili květiny           

na hroby a památníky padlých v naší obci. 

Děkujeme a vzpomínáme! 

BISTRO POD ŘÍPEM OTEVŘELO 

Jak už jistě víte, tak Bistro je konečně hotové.  

Dokončili jsme jeho rekonstrukci - byly vybudovány nové toalety, upravena 

kuchyň a interiér. Stěny zdobí historické fotografie obce, které jsme od obyvatel 

za ta léta nasbírali, a potěšit se jimi teď může každý.   

Všichni máme zase kam chodit na pivo, limonádu a dobré jídlo. 

Pro srovnání přidávám pár fotek před/po – je to sakra rozdíl. 

  



 10 

  

Ať se tedy novým hospodským daří a rádi se tam potkáváme!  

  

Lukáš Jansa, starosta 

Doporučujeme zvýšenou pozornost s ohledem na 

krádeže v obci - nahlášen případ odcizení majetku 

před domem. Není to bohužel jediný případ. 

Policie byla informována.   

"Incident z fotografií je z 1. 5. 2024 (v čase 23:09 

až 23:11), kdy došlo ze soukromého pozemku ke 

krádeži ozdobného květináče s maceškami,           

a odnesení maskovanou osobou v kapuci do až 50 metrů vzdáleného 

zaparkovaného automobilu... Navrhuji dotyčnému vrácení květináče zpět na 

místo stejně obezřetným způsobem. J. Prokeš, Staré Ouholice" 

Děkujeme za upozornění na podobné incidenty. Naší všímavostí se jim dá 

mnohdy zabránit. B. Tobiášková, informační výbor 
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Uplynulé období jsme byli opět aktivní. Koncem dubna jsme se vypravili do 

Prahy na poznávací výlet - výstavu „Baroko v Bavorsku a v Čechách“ 

pořádanou  Národním muzeem, následně jsme zorganizovali a uskutečnili už 

tradiční soutěž Novoveský sekáč a uctili „Den vítězství“.  Tyto i další dílčí aktivity 

jsme si připomněli na květnové členské schůzce. Shodli jsme se na tom, že 

výstava určitě stála za to. Měli jsme příležitost si přiblížit dobu baroka 

zhlédnutím unikátních exponátů všeho druhu a naladit se na květnový výlet. 

V budově bývalého Federálního shromáždění souběžně probíhala výstava Czech 

Press photo – exkluzivní přehlídka velkoformátových fotografií a zároveň 

obrázkový přehled událostí uplynulého roku s komentářem – pro každého, kdo 

fotografuje, silný inspirující zážitek. 

Naší největší akcí, kterou tradičně pořádáme ve spolupráci s Maraton 

klubem, byla soutěž o titul „Novoveský sekáč“, na které se svým způsobem 

podílela celá třetina členek a členů Spolku. Hodnotíme ji jako podařenou – více 

o ní na jiném místě zpravodaje.   

 

Podstatnou část členské schůzky jsme věnovali záležitostem spojeným 

s oběma autobusovými zájezdy v květnu a červnu a výhledu naší další činnosti. 

Krom toho jsme vyzpovídali pana starostu ohledně novinek v obci                          

a nezapomněli ani na naše oslavenkyně. Hned dvě mají v květnu významné 

půlkulatiny – rádi jim i touto cestou přejeme jen vše dobré, pevné zdraví             

a pohodu.     Předseda Spolku Bruno Vognič  
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Květen by se dal nazvat měsícem novoveské fotbalové hrůzy. 

Po minulém vítězství 6:0 doma s Dolany jsme vyjížděli k venkovnímu zápasu  do 

Turska a věřili jsme, že už se to zlomí a povede se nám nějaká alespoň krátká 

vítězná série. Nezlomilo se to a série se nepovedla.  

TJ Tursko – TJ Sokol Nová Ves 9:1 (3:1) 

Bohužel nás postihla série absencí a jeli jsme do Turska oslabeni o několik 

klíčových hráčů. První poločas nebyl z naší strany až tak špatný. Hrál se 

vyrovnaný fotbal. Soupeř sázel na nacvičený ofsajd systém, na který jsme 

několikrát vyzráli, ale nepodařilo se nám využít jasné příležitosti. V poločase 

jsme prohrávali 3:1. 

Do druhého poločasu jsme vstupovali sice s odhodláním výsledek zvrátit, ale 

jalovost v koncovce a fatální chyby v obranné fázi pro nás znamenalo debakl 9:1. 

Branka: Yevhenii Hychka 

TJ Sokol Nová Ves – ST Sokol Chlumín/Obříství 1:11 (1:6) 

Po debaklu v Tursku nás čekal domácí zápas se spojeným týmem Chlumín / 

Obříství. Další zápas hrůzy. Nepochopitelné individuální chyby a laxní přístup 

znamenal čtyřbrankové vedení soupeře během prvních 15 minut. Pak krásnou 

střelou snížil Pavel Mráz, ale to byl náš jediný světlý okamžik v tomto zápase. 

Krátce na to soupeř zvýšit na 1:5 a v poslední minutě prvního poločasu na 1:6. 

Druhý poločas se nesl v podobném duchu, dostali jsme ještě dalších 5 branek      

a zaznamenali jsme nejhorší skóre v této sezóně. 

Branka: Pavel Mráz 

SK Úžice – TJ Sokol Nová Ves 2:3 (0:1) 

Po výprasku s Chlumínem a s 20 inkasovanými brankami v posledních dvou 

zápasech jsme jeli na nekvalitní hřiště do Úžic, kde se opravdu nehraje hezký 

fotbal. Je to spíš taková nakopávaná a odrážená, protože kombinacemi po zemi 

se na tom hřišti opravdu hrát nedá. 

Do vedení nás dostal brankou ve 14. minutě Dalibor Dobiáš a soupeře jsme 

v prvním poločase soustředěnou hrou téměř k ničemu nepustili. 

Ve druhém poločase se nic zásadního nedělo až do 70. minuty, kdy se podařilo 

domácím vyrovnat a pak začalo drama. V 74. minutě unikl domácí obraně Žeňa 
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Hychka a vrátil nás do vedení, v 82. minutě si bohužel do vlastní sítě srazil míč 

Milan Vancl a bylo vyrovnáno. Vyhrát jsme si za zlepšený výkon zasloužili. Na        

3 body jsme dosáhli díky skvělému centru Petra Jansy z 85. minuty, který posadil 

míč na hlavu Miloše Uhra a ten zajistil našemu týmu  výhru 2:3. 

Branky: Dalibor Dobiáš, Yevhenii Hychka, Miloš Uher 

TJ Sokol Nová Ves – TJ PTZ Viktorie Nelahozeves 5:8 (5:2) 

Další zápas jen pro silné povahy jsme odehráli proti pétézetce z Nelahozevsi. 

Úvod zápasu by se dal z našeho pohledu nazvat „z říše snů“ po dlouhé době. 

Svou aktivitou a elánem jsme soupeře přehrávali a vyústěním byla branka 

z pokutového kopu, který po faulu na svou osobu proměnil už v 9. minutě 

Yevhenii Hychka. Další branku vstřelil tentýž hráč hned o minutu později,       

v 16. minutě se trefil Zdeněk Karhan a v 17. minutě nás dostal                              

do čtyřbrankového vedení kapitán Jiří Vokoun. Pak jsme se bohužel skvostným 

vstupem do zápasu nechali uspokojit, začal se prosazovat i náš soupeř.                

Ve 33. minutě byl faulován v pokutovém území útočník hostů a z penalty snížil 

Jindřich Pešta na 4:1. Ve 39. minutě završil Y. Hychka hattrick, zvýšil na 5:1           

a zdálo se být pro nás dobře. V poslední minutě však nešťastně propadl rukama 

centrovaný míč našemu brankařovi do branky a poločasový výsledek byl 5:2. 

Co nás čekalo ve 2. poločase, byl pro všechny zúčastněné šok. Dělali jsme 

neskutečné až školácké chyby, ztráceli jsme jednoduché míče, soupeř si s naší 

obranou pohrával jak kočka s myší a výsledkem bylo 6 branek v naší síti. 

Nelahozeves otočila výsledek z 5:2 na 5:8 a my i naši fanoušci si mohli hlavy 

ukroutit. 

Branky: 3x Yevhenii Hychka, Zdeněk Karhan, Jiří Vokoun 

TJ Dynamo Nelahozeves „B“ – TJ Sokol Nová Ves 9:2 (4:1) 

Zápasy s Dynamem Nelahozeves jsou pro nás vždy zvláštní, protože se spousta 

hráčů osobně zná, v Nelahozevsi hraje několik našich prakticky sousedů i našich 

bývalých hráčů. 

Start do zápasu jsme měli slibný. Hráli jsme agilně, předváděli jsme celkem 

pohledné kombinace, měli jsme míč pod kontrolou a odměnou nám bylo vedení 

0:1, i když bylo hodně šťastné. Brankáři proklouzla do branky zblokovaná střela 

Yevhenie Hychky. 

Až ve 32. minutě domácí vyrovnali po individuální akce z kopačky Zdeňka 

Kratochvíla. Pár minut na to zaváhal v rozehrávce Milan Vancl a domácí              
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se dostali do vedení. Tento moment prakticky rozhodl zápas, protože                  

do přestávky domácí vsítili ještě další 2 branky a do šaten se šlo za stavu 4:1. 

I ve druhém poločase se hrál pohledný fotbal na obou stranách, ale branky 

stříleli domácí. 

Nám se podařilo snížit zásluhou Petra Jansy, který vystřelil technickou střelu 

zpoza hranice velkého a brankář byl krátký. Ale znamenalo to jen kosmetickou 

úpravu výsledku na 9:2. Kruté. 

Branky: Yevhenii Hychka, Petr Jansa 

V posledních pěti zápasech jsme inkasovali 39 branek, což je polovina 

z celkového počtu obdržených branek v 19 dosud odehraných zápasech.            

Do konce sezóny nás čekají už jen 3 zápasy. Poslední domácí se Sazenou a pak 

dvakrát na hřištích soupeřů – v Dřínově a v Jeviněvsi. 

Poslední domácí zápas nás čeká po uzávěrce tohoto čísla zpravodaje v sobotu 

25. 5. od 17:00 hod. proti Sazené. O výsledku vás budeme informovat v dalším 

vydání. 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC NA HŘIŠTI 

I přes nepřízeň počasí (sucho a vítr) jsme se rozhodli dle pokynů hasičského 

záchranného sboru a dalších orgánů uspořádat pálení čarodějnic alespoň             

v omezeném rozsahu a s o hodně menším ohništěm. 

Ještě pár minut před plánovaným začátkem jsme se v bistru sami báli, ale pak 

jako mávnutím proutku přišel průvod lidí i s malými čaroději a čarodějnicemi       

a roj mohl začít.  

Sousedské setkání     

se povedlo. Poveselili 

jsme se, podebatilo 

se, buřtíky se opekly    

i se něco popilo. 

Nálada byla fajn.  

Věříme, že to bude 

příště už bez omezení.  

Těšíme se na další 

setkání.     Čarodějnická „sebranka“ z klubíku Lvíček 

Petr Barnat, sekretář klubu 
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Letošní pálení čarodějnic bylo poněkud netradiční. Nepříznivé meteorologické 

podmínky si bohužel vybraly svou daň v podobě zákazu rozdělávání ohňů, což je 

při pálení čarodějnic poněkud nemilé. V Miřejovicích 

se však tento zvyk nenese v podobě pálení obřích 

ohňů, ale hlavně je to přátelské a sousedské setkání 

a klábosení. A tak nakonec, po domluvě s patřičnými 

místy, se u nás v Miřejovicích přece jen oheň konal.  

Pravda, byl to spíš ohýnek, se všemi možnými 

bezpečnostními opatřeními, ale na uvaření našeho 

kotlíkového guláše stačil. Kdo nechtěl guláš, tak si 

mohl opéct alespoň buřta. Počasí sice nebylo 

příznivé pro rozdělávání ohňů, ale na posezení bylo příjemné. Na zapití guláše 

byl naražený soudek piva a vše probíhalo v přátelské, klidné atmosféře jako 

každý rok.     Jirka Karas, Maraton klub Miřejovice 

Již tradiční soutěž v kosení trávy jsme opět situovali do Miřejovic 

v osvědčeném termínu státního svátku 8. května. Podmínky pro vlastní klání 

byly nejlepší za celou dobu, co soutěž pořádáme. Tak akorát vzrostlá tráva po 

dešti a nočním chladu i náležitě křehká – pod mrakem.     
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Letošní soutěže se zúčastnilo deset soutěžících (7 mužů a 3 ženy), mimo 

soutěž dalších 3 – 6 sekáčů či zájemců si práci s kosou vyzkoušet. Jako obvykle 

nechybělo náležité zázemí. Na naše poměry hojní diváci, Mílova bramboračka, 

motivující přípitek ke zdaru akce, dobroty našich děvčat, hodnotné ceny, 

fotograf. Ocenili jsme skutečnost, že se zúčastnil i pan starosta, letos bohužel 

jen jako divák. Organizace a vlastního řízení soutěže se zhostil Spolek seniorů. 

Soutěžící měli ze značné části praxi z minulých ročníků, a bylo to znát. U drtivé 

většiny nebylo podstatnějších rozdílů v kvalitě pokosů a výšce strniště                   

– o předních místech rozhodovala pomocná kritéria, a i tak jsme byli nuceni 

vyhlásit dělená místa mezi prvními třemi v obou kategoriích.  

 
Letošní ročník byl ozvláštněn návštěvou představitele  „Spolku sekáčů a kosců 

ČR“, který přijel i s manželkou až ze Strakonic. Do soutěže se nezapojili – přijeli 

později. S vlastním nářadím a odhodláním ukázat co umí. Oba opravdu umí což 

nám následně prakticky předvedli. Líbilo se jim u nás a je naděje, že jsme se 

neviděli naposledy.  

 Na závěr je na místě poděkovat všem, kteří se podíleli na zdaru akce. V první 

řadě Mílovi Kuchtovi, všem soutěžícím, rozhodčím, pořadatelům, Martinovi 

Čechovi za fotodokumentaci i všem, kteří se aktivně nebo pasivně jakkoli podíleli 

a přispěli k pohodové sousedské atmosféře.  

Výsledky:     

         ženy:                                                               muži:  

1. místo    D. Burianová  - A. Vogničová (dělené)          M. Kuchta    

2. místo    H. Špačková                 J. Burian  

3. místo  x           J. Petržela – P. Hubený (dělené) 

Nejstarší účastník Míla Kuchta ze St. Ouholic 
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vítězky ženské kategorie 

 
vítězové mužské kategorie 

Zapsal Ing. Bruno Vognič, ředitel soutěže 

Fotografie: Martin Čech 
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Poté, co jsme strávili příjemné aktivní dopoledne na Novoveském sekáči, začaly 

u nás v Miřejovicích přípravy na odpolední olympiádu. Akci, kterou již po několik 

let každý rok připravujeme pro děti, ale i jejich rodiče. Děti si při ní mohou 

vysoutěžit body, které si pak vymění za Miřejovické koruny a za ty si pak kupují    

v našem obchůdku různé drobnosti nebo i dobroty. A rodiče, pokud chtějí, jim 

mohou významně přispět. Pro letošní rok byly připravené některé osvědčené 

oblíbené disciplíny (běh na gumovém laně, dvojlyže, střelba z nerf pušek,...),     

ale i úplně nové, jako kreslení se zrcadlovými brýlemi, u kterého jsme si užili 

spoustu legrace. 

  
Bohužel letošní účast soutěžících byla velmi malá, i přesto jsme si ale odpoledne 

báječně užili. Nemalou měrou k tomu samozřejmě přispěl oblíbený skákací hrad. 

Dana Burianová, Maraton klub Miřejovice 
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NOC KOSTELŮ * VEPŘEK 

 

I letos se náš kostel Narození Panny Marie na Vepřku připojuje k akci Noc 

kostelů, kdy se po celé naší vlasti otevírá přes 1 700 kostelů. 
„Tématem letošní Noci kostelů je srdce. Snad krásný, v naší společnosti však dost 

otřepaný symbol, který spojujeme často s city a pocity. Ne, že by emoce nebyly 

důležité, ale biblické myšlení (to hebrejské zvlášť) vidí v srdci sídlo vnitřního 

života člověka se vším všudy. Tedy vedle citů a pocitů je srdce místem pro 

myšlení a paměť, vůli i svědomí… Noc kostelů je příležitostí svá srdce otevřít, 

zpřístupnit, možná dokonce vylít a nechat proměnit. Bez ohledu na to, jak to 

s vírou máme a zda patříme do nějaké konkrétní tradice. Kostely budou pro 

každého otevřeny. Co na to naše srdce?“ 

Mezi 18. a 21. hodinou pro Vás budou otevřeny všechny prostory kostela, stejně 

tak zvonice. Nebude chybět tematická výstava, komorní zpěv a hudba. 

Přijďte se potkat, porozjímat… 

Za kulturní výbor zve Bohdana Tobiášková 

MÁJOVÁ ZÁBAVA 
V sobotu 18. května jsme uspořádali druhou letošní zábavu, tentokrát Májovou. 

Přijel za námi DJ Michal a hrál oblíbené hity dlouho do noci.   

Nechyběla tombola a výborné občerstvení v Bistru. Tam se také sešli fanoušci 

hokeje – s přehledem jsme nad Velkou Británií vyhráli . 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl XV. - Rok 2023 aneb Zahajujeme poslední etapu 

Mohl to být náš poslední rok. Ale není. Náš skvělý tesařský mistr, pan Skřivánek, 

vyhrál výběrové řízení na opravu rozlehlého kostela, a už mu nezbývaly kapacity 

na opravu našeho posledního krovu. Zvažoval, že zakázku odmítne, aby splnit 

slovní slib, který nám dal, protože je nejen mimořádně šikovný řemeslník, ale 

hlavně neskutečně slušný a čestný člověk. To se už dnes takřka nevidí. Nakonec 

jsme se dohodli, že když jsme na dokončení mohli čekat 13 let, zvládneme čekat 

i rok čtrnáctý. Fakt, že nebyla hotová poslední střecha, nám neumožnil dokončit 

ani ostatní původně plánované stavební práce. Naštěstí nám v tom stavební 

firma pana Hlaváčka vyšla vstříc, a svou práci rozdělila do 2 let. 

   

 
Práce se rozběhli hned na začátku roku. Zbývalo opravit poslední 2 hospodářské 

budovy. Sýpku s dřevěným perónem, která pochází z období baroka, a nárožní 
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hospodářskou budovu, která je sice mladší, ale zase velmi hezká. Její vzhled plně 

vynikl po odbourání novodobých garáží. U obou budov byly z vnější strany 

budov (do ulice a k potoku) obnoveny omítky. U sýpky byla omítnuta i boční 

stěna. A tyto opravené zdi sýpky byly i natřeny fasádní barvou. 

Počátek roku pro nás přichystal nemilé 

překvapení. Objížďka vedená přes Vepřek nám 

způsobila nemalé finanční škody. Řidiči 

projíždějící zatáčkou kolem domu se jaksi nebyli 

schopni vejít na silnici, přestože je její šíře víc než 

dostačující, a cestu si zpříjemňovali vjížděním na 

zatravněný obecní pozemek. Bohužel v lednu 

zrovna nemrzlo, takže stříkající bláto nám 

znečistilo nejen ohradní zeď (tam nám to tolik nevadilo, protože ještě nebyla 

natřená definitivní fasádní barvou), ale i obytnou budovu. Zátarasy bránící 

vjezdu na travnatý pozemek nám policie spolu s obcí nařídila odstranit. Škodu 

pojišťovna odmítla uhradit, tu jsme dle jejich názoru měli vymáhat po obci. No, 

to by zřejmě vzájemným vztahům nijak výrazně nepomohlo, takže jsme budovu 

opravili na vlastní náklady. Pevně věřím, že naposledy. A když už jsme byli 

nuceni opravovat, vzali jsme to pořádně! Opravili a znovu natřeli jsme veškeré 

dřevěné prvky na obou domech, a fasádní barvou natřeli oba domy. 

  

Pustili jsme se i do terénních úprav pozemků. Srovnali jsme dvůr do jeho 

definitivní podoby (projekt definitivní podoby dvora se v těchto dnech 

zpracovává) a vyčistili a upravili pozemky k dálnici.  

Po schválení projektové dokumentace na obnovení náhonu jsme započali s první 

fází rekonstrukce. Vyčistili jsme nátokový objekt a rozšířili výtok směrem 

k potoku do původních rozměrů. 
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Těsně před koncem roku jsme definitivně dokončili 

dílny a stání pro techniku. Prostor byl doplněn               

o chybějící vrata, takže ten neskutečný nepořádek je 

alespoň trošku skrytý. Až zmizí i palety stavebního 

materiálu vedle budovy, bude i tato část areálu 

vypadat celkem k světu. 

Jednoduchá kovová vrátka přibyla i do prostoru soutky (vedle budovy nové 

mlýnice). 
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A ještě jedna skvělá věc se stala v loňském roce! Bylo otevřeno Muzeum Bylo 

nebylo… Přípravy byly velmi hektické. Všichni, kdo se do příprav zapojili, 

pracovali pilně, nadšeně a usilovně. Všem patří obrovský dík. Co nám chybělo na 

znalostech, doháněli jsme nasazením. Překážky jsme zdolávali za pochodu, spory 

řešili s nadhledem. Minimální finanční prostředky nás nijak neomezovaly. Věděli 

jsme, že máme společný sen, který chceme zrealizovat. A myslím, že se nám to 

povedlo. Kdo jste muzeum již navštívili, nám dáte jistě za pravdu. 

Muzeum oficiálně otevřel starosta na Letních 

slavnostech ve mlýně. Od toho okamžiku má muzeum 

pravidelně otevřeno pro návštěvníky. Otvírací dny jsou 

zveřejněny na www.mlyn-veprek.cz a na FB obce. 

V listopadu proběhl Advent ve mlýně. Zúčastnili se ho               

i historik Patrik Wirkner s přednáškou o Josefu 

Walterovi a sběratel Walterova díla pan Karger.  

V roce 2023 bylo naše úsilí o záchranu památky (snad 

po zásluze) odměněno. Zúčastnili jsme se soutěže Má 

vlast – cestami proměn. Za záchranu vodního mlýna 

jsme získali cenu odborné poroty. A na konci roku 

jsme získali ocenění Stálé komise Senátu pro rozvoj venkova.  

Pavlína Linzerová 

Letošní oslavy dvoustého výročí narození a vzpomínka stočtyřiceti let od úmrtí 

Bedřicha Smetany nebylo možné nepostřehnout – o tomto velikánovi se letos 

píše všude.  

Co má společného s naším prostředím? Přímo asi nic, ale s pozapomenutým 

sazenským rodákem Josefem Lvem hodně.  

„ Kéž bych ještě jednou, jen jedinkrát mohl bych slyšet ten Váš hlas…!“ Tak psal 

po ztrátě sluchu Bedřich Smetana jednomu z největších pěvců naší hudební 

historie, barytonistovi Josefovi Lvovi.  „Lvíček“, jak mu po celý život všude 

přezdívali, se narodil 1. května 1832 v Sazené, v nepatrném domku o dvou 



 25 

místnostech. Otec pocházel z bohatého statku v Mileticích, avšak z lásky 

k vyvolené ženě zvolil osud chudého domkaře.  

Chlapec navštěvoval školu v Chržíně, kde 

„schulmeister“ rozeznal jeho pěvecké nadání.         

Při přeložení na rektorské místo do Zlonic vzal 

snaživého sopranistu s sebou. Ve Zlonicích jej 

hudbě učil také Antonín Liehman (týž, který 

později rozvinul talent A. Dvořáka, bratr 

vepřeckého učitele). Ze Zlonic mladý Lev odešel 

s přispěním svých ochránců do Prahy, kde se stal 

vokalistou křížovnického kláštera. V roce 1854 se 

vydal na vlastní pěst do Vídně. Byl okamžitě přijat 

do sboru tamní slavné opery, kde zpíval i menší 

sólové party. Působil zde deset let.  

V roce 1864 dostal a přijal nabídku – nejprve k hostování a následně i členství 

v Prozatímním divadle. Prahu okouzlil. Spřátelil se s Vítězslavem Hálkem, 

Bedřichem Smetanou, Antonínem Dvořákem a dalšími kulturními                           

a vlasteneckými personami. (Perlička – v podnájmu u něj celých deset let žil i Jan 

Neruda, se kterým se též hodně přátelil). Během svého působení dostával 

množství zajímavých nabídek ze zahraničí, kterým nevyhověl, protože se chtěl 

věnovat české hudební kultuře.   

Během čtvrtstoletého působení v Prozatímním a od roku 1883 v Národním 

divadle zpíval rozmanité hlavní úlohy v desítkách oper. Proslul zejména jako 

jedinečný „smetanovský“ pěvec. Bedřich Smetana psal některé party přímo na 

něj. Oba pojilo velké přátelství a také měli obdobné nepřátele, kteří jej v roce 

1888 z Národního divadla vystrnadili. Nadále pak vystupoval jako pěvec              

na koncertech a zpěv vyučoval. V průběhu života i s rodinou zajížděl na delší 

pobyty do Miletic, přičemž si nacházel čas i na cesty do Sazené.    

Zemřel v Praze roku 1898.  

Sazenští na svého slavného rodáka nezapomněli – má pamětní desku na fasádě 

zámku, jak se můžete při procházkách po okolí přesvědčit. Jeho význam dokládá   

i jeho busta umístěná dodnes v ND.   

Připravil Bruno Vognič, text byl sestaven s využitím publikace „Sazená“ – Ing. 

Otakar Špecinger 1980 
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„Měšťané velvarští užívajíce branného práva, které byl dobrotivý panovník 

národům svým propůjčil, sdružili se po příkladu jiných měst ve sbor bojovníkův 

čili tak zvanou národní gardu a čekali na příhodný okamžik, aby osvědčiti mohli 

statečnosť svou na prospěch ohrožené otčiny.  

 V pondělí sv. Dušní odebrala se garda zdejší do lesa a po krátkém cvičení 

hověli si členové její i s rodinami svými ve stínu stromoví a oddali se na 

příjemnou zábavu. Když pak už večer navrátili se do města a uložili zemdlené údy 

k občerstvujícímu spánku, přinesena byla od očitých svědků zpráva, že v městech 

Pražských ztropen byl odboj proti vojsku císařskému, které zbraní jalo se potírati 

horkokrevnou mládež studující a spojence její. Klid noční  proměnil se ve válečný 

ryk. Národní garda svolána byla do zbraně, velitel její poručil shromážditi 

dostatek náboje a spíže; vše chystalo se na cestu do Prahy, aby záhy z rána bez 

průtahu mohlo se vytáhnouti z města ku pomoci, sám Bůh ví komu. Rekovnější 

ženy zásobovaly příbytky kamením, aby hrubou střelbou uvítati mohly nepřítele 

do města příchozího, méně rekovné manželky snažily se přemluviti muže, aby 

nevydávali v šanc krátký život svůj a označily jim bezpečné skrýše, z kterých ani 

řinčící zbraň hledajících je spolubojovníků nemohla je vylákati.  

 Na zejtří slyšeti bylo mnoho nářku po městě, vždyť z vojínů do bitvy 

spěchajících, jak praví básník, ,málo kdo se vrátí‘ a ztráta jejich tím bolestnější, 

čím více těch, kteří v návrat jejich doufali. Za zvuku hudby vykročil sbor gardový    

z brány truchlícího města. Než nastojte, čeho nikdo se nenadál, stalo se skutkem! 

Zpráva vstříc bojovníkům našim přinešená, že nelze přistoupiti ku Praze pro 

odpor vojska, byla toho příčinou, že ustáli od dalšího pochodu a po krátkém 

rozmýšlení rozhodli se pro cestu k domovu, kamž při dobrém zdraví za nedlouho 

dorazili. Tak skončila pověstná výprava národní gardy našeho města v letech 

osmačtyřicátých!“ 

 Velvarský pan kronikář František Vacek ve svých Pamětech královského 

města Velvar z roku 1884 napsal ve svém poněkud ironickém přípise, že se 

slavná garda vrátila zpět „při dobrém zdraví“. Jenže zapomněl na jednu 

nedobrovolnou oběť tohoto válečného tažení městských gardistů – stal se jí 

místní žebrák, kterému jinak neřekli než Tatek. Z čeho jméno to vzniklo se dnes 

již nedozvíme. Starý Tatek žil z milodarů měšťanů. Měl už takové své kolečko. 

Ráno se vysoukal z některého sudu pivovarského, kde nejraději přespával (uvnitř 

to tak příjemně opojně vonělo, dobře se v té vůni chmelové usínalo). První 
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počinek každodenní činila snídaně pro něj připravená ze zbytků od včerejší 

večeře z domu současného nájemce městského pivovaru. 

 Pak už to nebyla taková pravidelná selanka. Musel se hodně ohánět, aby za 

celý boží den obešel všechny své příznivce, oslovil známé i neznámé paní na 

městském rynku, postál hodinku u radničních vrat, když se pánové rozcházeli po 

náročném celodenním jednání. Většinou z nich nevypadl jediný penízek, ale pro 

Tatka to byla součást jeho reklamní kampaně – musel být viděn těmi nejvyššími 

městskými úředníky, aby naň nebylo zapomenuto. Zapomnění, to bylo to, čeho 

se nejvíc obával. Aby nepřišel o svou denní dávku almužen, aby na něj zbylo 

k stáru místo v místním špitále a – třikráte se Tatek rozhlédl kolem, zda ho nikdo 

při jeho ranním vnitřním monologu neslyší – hlavně střádal penízky na hrobku 

na městském hřbitově. Místo měl už dávno vyhlídnuté a s panem děkanem 

domluvené. Každoročně přispíval na záduší pro děkanský kostel, tajně ovšem. 

Aby to jeho městští dobrodinci neviděli. Panu děkanovi byl každý penízek dobrý, 

nebádal nad tím, kde žebrák k penězům značné hodnoty přišel. Jen mu nikdy 

žádné almužny nepodal.  

 
Studenti a bojující "Amazonka" na pražské barikádě 1848, Bedřich Anděl podle           

Fr. Roschera, kolorovaná litografie. 

 Ale vraťme se k červnovému svatodušnímu pondělí. Byla to podívaná 

náramná na potící se městské tatíky, navlečené v podivných vojenských zbrojích, 

snažících se napodobit mušketýrské postoje a mávajících šavlemi tak, že bylo ne-

bezpečno se v jejich blízkosti zdržovati. Ve stínu stromů seděly jejich paničky, 

kolem sebe na bílých plachetkách rozprostřené košíky s jídlem, láhve 

s tekutinami a ošatky s ovocem, veselé služky je vesele obsluhovaly.   
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 Tatek brousil kolem jako mlsný pes. Moc se mu líbilo to pěkné červnové 

odpoledne. Nadýchané paničky silnými prstíky strkaly do svých smyslných úst 

malé kousky masa, kosti vypečených kuřátek házely za sebe, ovívaly se bělo-

skvoucími kapesníčky, upíjely znamenité likéry z krásně barevných lahví. 

Všechno to mělo nevídaný silně erotický náboj a Tatek se cítil báječně, starý 

satyr uprostřed toho vnadného bohatství kolem. Předl jako starý kocour, 

schován za keři a nemohl z toho stolu plného dobrot spustit oči. Občas si troufl 

připlazit se trochu blíže, a využívajíc jisté již přiopilosti všech, kradl jednu 

poloprázdnou lahev za druhou. Opět schován za keříky pak z nich statečně 

popíjel, všechno – do poslední kapky. Už se mu motala hlava, občas mu spadla 

na prsa a strašně se mu chtělo spát. Ale zatřásl hlavou, aby se probral a opět       

a opět podnikal své loupežné výpravy směrem k tomu rohu hojnosti, který se 

mu sám nabízel.  

 Příjemné odpoledne se sklonilo k večeru a celá slavná národní garda 

městská se hnula k domovům, hlavně pak do měšťanských postelí s nebesy. 

Tatek zůstal za svými keři, ještě se snažil dopít a dojíst poslední zbytky té 

nádherné červnové hostiny. S pohledem na červánky na západní straně za-

mumlal tichou modlitbičku směrem k Pánu Bohu, poděkování malé za tak velkou 

hostinu. Jazyk se mu sice poněkud pletl, ale snaha byla. 

 Pokusil se vstát, ale nějak to nešlo. Zatmělo se mu před očima, pohlédl na 

západní stranu, před očima mu proběhla rychlá krvavá šmouha hasnoucích 

červánků. Zhasly i oči jeho, propadly se dovnitř. Bušící srdce uchopila cizí ledová 

ruka a stiskla ho. Bolest mu projela hrudníkem, poslední myšlenkou bylo 

naučené „Bohu díky...“  Ani to nebylo tak nepatřičné, to poděkování Bohu. Smrt 

byla rychlá, srdce přestalo tlouct, plíce dýchat. Kmotřička Smrt měla dnes 

milosrdnou podobu – po nádherném červnovém, erotikou, dobrým jídlem           

a ještě lepším pití naplněném odpoledni přišla pro starého Tatka věčná noc.  

 Druhý den ho našli kluci, kteří šermovali v lesíku vlastnoručně vyrobenými 

dřevěnými šavličkami po vzoru slavné městské národní gardy. S hrůzou v očích 

běželi zpátky do městečka, aby všem zvěstovali, že starý Tatek už nepotřebuje 

almužnu. 

 Duch svobody a volnosti vanul celou střední Evropou v tom slavném roce 

osmačtyřicátém...  

(Příběh je zcela smyšlený.) 

Jaroslava Klímová  
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 Praha 5 udělila letos v dubnu čestné občanství 6 představitelům vědy               

a kultury. Kromě žijících i „In memoriam“ továrníkovi Josefovi Walterovi – 

našemu rodákovi z Vepřku. Pokud mně paměť neklame je to teprve druhý 

náš soused, kterému se dostalo podobného ocenění.  V  květnu 2016 byla obcí 

Nelahozeves čestným občanstvím oceněna paní Lída Čapková z Miřejovic.    

 Bláznivé a teplotně nadprůměrné počasí letošního roku pokračovalo                   

i v dubnu. Naměřil jsem a zaznamenal: 7 slunečných, 13 větrných a 4 dny 

s ranními mrazíky – mrazy (21. - 23. a 26. 4.) 23. až minus 3,5⁰ C, které 

způsobily nevratné škody na letošní 

úrodě všech v té době hodně 

narašených a odkvetlých ovocných 

stromů, značné části keřů, ozimů         

i řepky. Dva dny (1. a 8.) byl sděl. 

prostředky hlášen opět v ovzduší 

saharský písek.  

Průměrná noční teplota + 7,5 ⁰C, 

průměrná denní + 20,68 ⁰C. Nejvyšší 

noční teplota 17⁰ C (14. 4.). Nejvyšší denní teplota 30,6 ⁰C (7. 4.). 25 mm 

srážek rozložených do celého měsíce s max. denními do 6 mm (20. 4.) – 

k tomu častý čerstvý vítr. – tj. de facto řádně nepršelo od 23. 2. Dne 7. dubna 

zaznamenán přílet vlaštovek, kolem 14. už kvetly šeříky a konvalinky.  

B. Vognič, kronikář 
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Další "nehoďáček" našel svou majitelku . 

  

Ke zmírnění stresové situace po dopravní nehodě na dálnici D8 přispěl i plyšový 

nehoďáček, kterého policisté z dálničního oddělení Nová Ves předali roční 

holčičce, která cestovala v jednom z nabouraných aut. Čekání při vyřizování 

administrativních úkonů tak pro ni jistě bylo trochu veselejší. A právě pro to jsou 

hlídky dopravních policistů těmito pomocníky vybaveni . Buďte prosím na 

cestách opatrní . 

(z Facebooku Policie České republiky) 
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Obchod Nová Ves: Pondělí – pátek: 6:30 – 19:00 

Sobota – neděle: 8:00 – 19:00  

Pošta Nová Ves: Pondělí + středa: 8:00 – 11:00, 14:00 – 18:00 

Úterý + čtvrtek: 8:00 – 11:00, 14:00 – 16:30 

Pátek:  8:00 – 10:30 

Knihovna Nová Ves: Pondělí 15:30 – 17:30 

Zmrzlina Nová Ves:   Denně 13:00 – 19:00 

Bistro Pod Řípem: Pondělí – čtvrtek 11:00 – 20:30 

Pátek – sobota 11:00 – 22:00 

Neděle 11:00 – 21:00 

Asistenční služba pro seniory: tel. 607 615 004 (M. Jelínková) 

7. - 8. června Volby do Evropského parlamentu

7. června

8. června

9. června

9. června

13. června

19. června

20. června

29. června

Noc kostelů - na Vepřku od 18 do 21 hodin 

Rodinný den - od 14 hodin na fotbal. hřišti Nová Ves 

Výlet s turist. klubem KUDYKAM – viz www.vyslap.cz 

Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

Zasedání zastupitelstva obce - od 17:30 hodin v sále OÚ 

Spolek seniorů - zájezd: Mariánská Týnice a Panenský Týnec 

Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

14. července Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek

27. července Dožínky ve mlýně - od 14 hodin na Vepřku

3. srpna Miřejovický půlmaraton 

10. srpna Muzeum Bylo nebylo - otevřeno od 14 do 18 hod., mlýn Vepřek 

12. září Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

21. září Novoveské posvícení - od 14 hodin - novoveská náves 

28. října Sokolský běh 
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